

GROUPE DU PORTE-PAROLE
 SPRECHERGRUPPE
 GRUPPO DEL PORTAVOCE
 BUREAU VAN DE WOORDVOERDER
 SPOKESMAN'S GROUP

**NOTE D'INFORMATION • INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
 NOTA D'INFORMAZIONE • TER DOCUMENTATIE • INFORMATION MEMO**

Brussels, June 16, 1969

Farm prices 1970/1971

In its farm price policy, the Commission of the European Communities takes the view that, generally speaking, the prices of those farm products for which there are structural surpluses cannot be increased.

This is the principle underlying the price proposals for the 1970/1971 year, published in Brussels today. The Commission thus maintains the position defined in 1968 in its Memorandum on the reform of agriculture (the Mansholt Plan), viz. that increases in the prices of products of which there are structural surpluses will be possible "only when, after due allowance for foreign trade, demand exceeds supply, under the impact of a rising population and growing incomes".

The Commission proposes the following prices :

u.a./ton

Product	Type of price	Price fixed for 1969/1970	Price proposed for 1970/1971	Period of application
Durum wheat	Target price	125,00	125,00	
	Basic intervention price	117,50	117,50	
	Minimum price guaranteed to producer (at wholesale level)	145,00	145,00	
Wheat other than durum	Target price	106,25	107,25	1.8.1970-31.7.1971
	Basic intervention price	98,75	97,75	
Barley	Target price	95,44	96,50	
	Basic intervention price	88,48	88,50	
Rye	Target price	97,40	98,50	
	Basic intervention price	91,00	90,00	
Maize	Target price	95,94	97,50	
Husked rice	Target price	189,70	197,10	1.9.1970-31.8.1971
Olive oil	Producers' target price	1.152,50	1.152,50	1.11.1969-31.10.1970
	Market target price	720,10	720,10	
	Intervention price	648,50	648,50	
Oilseeds	Target price	202,50	202,50	1.7.1970-30.6.1971
	Basic intervention price	196,50	196,50	

u.a./ ton

Product	Type of price	Price fixed for previous year	Proposed price	Period of application
Sugar	Minimum price of sugar beet	17,00	17,00	1.7.1970- 30.6.1971
	Price of half-lean sugar beet	10,00	10,00	
	Target price of white sugar	223,50	228,50	
	Intervention price of white sugar	212,30	219,40	
Milk ^{1.}	Target price of milk	103,00	103,00	1.4.1970- 31.3.1971
	Intervention price of :			
	- butter	1.110,00	1.110,00	
	- skim milk powder	712,50	712,50	
	- cheeses			
	Grana Padano			
	- 30 days	1.428,00	1.428,00	
	- 6 months	1.668,00	1.668,00	
Parmagiano-Reggiano	1.812,00	1.812,00		
Direct subsidies for skim milk:				
- powder	382,50	382,50		
- liquid	42,50	42,50		
Beef and veal ^{1.}	Guide price for nature cattle (live weight)	680,00	712,50	1.7.1970- 31.3.1971
	Guide price for calves (live weight)	915,00	915,00	
Pigmeat	Basic price (slaughtered pigs)	750,00	750,00	1.11.1969- 31.10.1970

1. Commission proposals; for these items the 1969/1970 prices have not yet been fixed.

The Commission makes the following comments :

Wheat other than durum : Owing to the large surpluses, the market prices are down to the level of the intervention prices or even below it. The Commission wishes to make intervention less attractive and therefore, in order to promote selling on the market, suggests that the intervention price should be reduced and the target price increased, both by not more than one unit of account per ton.

Feed grains : Certain marketing problems concerning barley have been found to be due to an increasing preference for maize. In order to improve the price relations between these two cereals, the Commission wishes to raise maize prices fairly considerably and barley prices less.

Rice : For reasons of market technique, an increase in the target price is desirable. The producer price, however, is kept at the 1968/1969 level.

Olive oil and oilseeds : In recent years, production of rapeseed has expanded, but marketing presents no great problems. The Commission therefore wishes to maintain the existing prices. It also wishes to leave olive oil prices unchanged.

Sugar : Since the Community's degree of self-sufficiency is more than 118%, the Commission wants to reduce the basic quota. The price of sugar beet can then remain unchanged.

Milk : Surpluses are increasing to such an extent that a mere pricing measure can provide no remedy. To have a real effect; the price would have to be reduced to a level that would be unacceptable for social policy reasons.

Beef and veal : To stimulate production, the Commission wishes to increase the guide price of cattle by 5%.

The price proposals for 1970/1971 have been submitted to the Council of Ministers for their decision. The proposals for the current-year - 1969/1970 - were put before the Council last year, but the discussions on these have not yet been completed.

GROUPE DU PORTE-PAROLE
 SPRECHERGRUPPE
 GRUPPO DEL PORTAVOCE
 BUREAU VAN DE WOORDVOERDER
 SPOKESMAN'S GROUP

NOTE D'INFORMATION • INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
 NOTA D'INFORMAZIONE • TER DOCUMENTATIE • INFORMATION MEMO

Bruxelles, le 16 juin 1969

Prix agricoles 1970/1971

Dans sa politique des prix agricoles la Commission européenne part du point de vue, d'une façon générale, que les prix des produits agricoles caractérisés par des excédents structurels ne peuvent pas être augmentés.

Ce point de vue est à la base des propositions de prix pour la campagne 1970/1971 publiées aujourd'hui à Bruxelles. La Commission européenne maintient ainsi ce qu'elle avait exposé en 1968 dans son Mémoire sur la réforme de l'agriculture (le plan Mansholt): il ne sera possible d'augmenter les prix des produits agricoles pour lesquels il y a des excédents structurels qu'à partir du moment où compte tenu des échanges commerciaux internationaux, la demande résultant de l'évolution de la population et des revenus aura dépassé le niveau de l'offre.

La Commission européenne propose les prix suivants : u.c./t

Produit	Nature des prix	Prix fixés pour la campagne 1969/1970	Prix proposés pour la campagne 1970/1971	Période d'application
FROMENT DUR	Prix indicatif	125,00	125,00	1.8.70 31.7.71
	Prix d'intervention de base	117,50	117,50	
	Prix minimum garanti au producteur (niveau du commerce de gros)	145,00	145,00	
FROMENT TENDRE	Prix indicatif	106,25	107,25	1.9.70 31.8.71
	Prix d'intervention de base	98,75	97,75	
ORGE	Prix indicatif	95,44	96,50	1.11.69 31.10.70
	Prix d'intervention de base	88,48	88,50	
SEIGLE	Prix indicatif	97,40	98,50	1.7.70 30.6.71
	Prix d'intervention de base	91,00	90,00	
MAIS	Prix indicatif	95,94	97,50	
RIZ DECORTIQUE	Prix indicatif	189,70	197,10	
HUILE D'OLIVE	Prix indicatif à la production	1.152,50	1.152,50	1.7.70 30.6.71
	Prix indicatif de marché	720,10	720,10	
	Prix d'intervention	648,50	648,50	
GRAINES OLEAGINEUSES	Prix indicatif	202,50	202,50	1.7.70 30.6.71
	Prix d'intervention de base	196,50	196,50	

Produit	Nature des prix	Prix fixé de l'année précédente	Prix proposé	Période d'application
SUCRE	Prix minimum des betteraves	17,00	17,00	1.7.70 30.6.71 ⁻
	Prix "demi-gras" des betteraves	10,00	10,00	
	Prix indicatif sucre blanc	223,50	228,50	
	Prix d'intervention sucre blanc	212,30	219,40	
LAIT (1)	Prix indicatif du lait	103,00	103,00	1.4.70 31.3.71 ⁻
	Prix d'intervention :			
	- du beurre	1.110,00	1.110,00	
	- de la poudre de lait écrémé	712,50	712,50	
	- des fromages Grana Padano			
	- 30 jours	1.428,00	1.428,00	
	- 6 mois	1.668,00	1.668,00	
Parmigiano-Reggiano	1.812,00	1.812,00		
Aides directes au lait écrémé				
- en poudre	382,50	382,50		
- liquide	42,50	42,50		
VIANDE BOVINE (1)	Prix d'orientation pour gros bovins (poids vif)	680,00	712,50	1.7.70 31.3.71 ⁻
	Prix d'orientation pour les veaux (poids vif)	915,00	915,00	
VIANDE PORCINE	Prix de base (porc abattu)	750,00	750,00	1.11.69 31.10.70 ⁻

(1) Propositions de la Commission; les prix en question ne sont pas encore décidés par le Conseil.

La Commission européenne fait à ce sujet les remarques suivantes :

Blé tendre : L'importance des excédents fait que les prix de marché se situent au niveau des prix d'intervention ou même à un niveau inférieur. La Commission souhaitant rendre l'intervention moins attrayante propose donc, pour promouvoir la commercialisation, un abaissement du prix d'intervention et une augmentation du prix d'orientation, ni l'un ni l'autre ne dépassant une unité de compte par tonne.

Céréales fourragères : Certains problèmes de débouchés pour l'orge semblent résulter d'une préférence croissante pour le maïs. Pour améliorer la relation de prix entre ces deux céréales la Commission souhaite augmenter très fortement le prix du maïs et dans une moindre mesure celui de l'orge.

Riz : Une augmentation du prix indicatif est souhaitable pour des raisons relevant de la technique de marché. Le prix payé aux producteurs sera toutefois maintenu au niveau de 1968/69.

Huile d'olive

Graines oléagineuses : La production de colza s'est accrue ces dernières années, mais l'écoulement ne pose pas de problèmes sérieux. Aussi, la Commission souhaite-t-elle reconduire les prix actuels. La Commission ne souhaite pas davantage modifier les prix de l'huile d'olive.

Sucre : Le degré d'auto-approvisionnement étant supérieur à 118%, la Commission souhaite réduire le quota de base et le prix de la betterave à sucre peut demeurer inchangé.

Lait : Les excédents s'accroissent dans des proportions telles qu'une mesure touchant uniquement les prix ne peut apporter de solution. Pour obtenir un effet réel il faudrait laisser le prix tomber à un niveau inacceptable sur le plan social.

Viande bovine : La Commission souhaite accroître de 5% le prix d'orientation des bovins pour stimuler la production.

Les propositions de prix pour 1970/1971 ont été envoyées au Conseil de ministres, qui doit en décider. Les propositions de prix pour l'année en cours - 1969/70 - ont été soumises au Conseil l'année dernière, mais les ministres n'ont pas encore achevé leurs délibérations sur ce point.